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Při pohledu na leteckou fotku fotbalového hřiště a jeho blízkého okolí mi přijde na 
mysl rychle rostoucí všude přítomná tráva, která nyní roste, jak se říká „před 
očima“. V obci v minulých dnech proběhlo sekání trávy na všech veřejných 
prostranstvích, včetně fotbalového hřiště a jeho okolí. Obec hned vypadá lépe, 
upraveněji a také potěší kladné ohlasy obyvatel. Bohužel na prostranstvích kolem 
některých nemovitostí parkují vozidla nebo je odložené všelicos, a proto tam k 
sekání trávy nemůže docházet… K tématu úprava zeleně bychom mohli 
vzpomenout i na tři velké květináče v Dukelské ulici (od mateřské školky směrem 
k zastávce autobusu), které byly před Velikonoci osázeny květinami. Květináče by 
mohly krásně kvést a zkrášlovat naši obec celé jaro i léto. Bohužel je mezi námi 
vandal, který osázení intenzivně ničí. Prý možná kočky či kuny, kdo ví… 
Každopádně je smutné, že snaha o zvelebení obce přijde nazmar. Budeme si 
přát, aby nám naše obec i nadále svým upraveným vzhledem dělala radost a 
dobře se nám tu žilo. 
Poznámka: Děkujeme za letecké fotky obce panu Tomáši Ziembovi. 

za Obecní úřad Běleč Jitka Kinkalová 
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Zprávy z Obecního úřadu 
 
 

Národní park Křivoklátsko 
Již 34 obcí Křivoklátska si nepřeje zřízení národního parku. Ministerstvo 
životního prostředí dále pokračuje v přípravách parku a do médií uvádí 
nepřesné nebo dokonce lživé informace, a to i přes výrazný odpor místních 
samospráv. Jelikož se s tímto způsobem jednání nedokážeme ztotožnit, 
zaslali jsme 25. května otevřený dopis premiéru Fialovi, kde žádáme o 
zastavení tohoto nevhodného projektu. Znění otevřeného dopisu vám 
předkládáme. 

Lukáš Kocman – starosta  
Otevřený dopis premiérovi ČR 
 
       Prof. PhDr. Petr Fiala, Ph.D., LL.M. 
       předseda vlády České republiky 
Vážený pane premiére,  
obracíme se na Vás jako starostové a volení zástupci obcí Křivoklátska, které 
spojuje nesouhlas s dosavadním postupem Ministerstva životního prostředí 
ČR (dále jen MŽP) ve věci uvažovaného národního parku Křivoklátsko. 
Způsob, který MŽP zvolilo, pokládáme hned z několika důvodů za 
přinejmenším problematický. V prvé řadě jde o věc procedury a oprávnění, 
dále otázku motivace a nakonec také odbornosti a kredibility. V následujícím 
textu vysvětlíme, proč je postup MŽP pro obce Křivoklátska nepřijatelný.  
Věc procedury je nahlížena podle uveřejněného harmonogramu ve fázích – 
příprava záměru vyhlášení národního parku včetně nezbytných podkladů, 
oznámení záměru s navazující lhůtou pro podávání námitek, dále 
prvoinstanční rozhodnutí o námitkách a následné schvalování vládou, na 
které by měl navazovat standardní legislativní proces, tedy schvalování 
oběma komorami parlamentu. Harmonogram navržený MŽP vlastně zužuje 
proces vzniku národního parku na řízení podle správního řádu a následný 
legislativní proces. MŽP tak hrubě zanedbává fázi „projektu“, která kromě 
samotné definice předmětu návrhu ve smyslu hranic, vnitřního členění, 
charakteru jednotlivých územních celků a částí, interakčních a 
infrastrukturálních prvků s přesahem do ochranného pásma, musí obsahovat 
také jasná pravidla a regulativy užívání území. Přestože se uvažovaný záměr 
týká převážně přírodních ploch, je zároveň trvale urbanizovaným správním 
územím jednotlivých obcí. Proto musí být již ve fázi koncepce záměr 
koordinován a podroben odborným oponenturám dotčených státních, 
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krajských, obecních a soukromých subjektů v území. Samotné správní řízení 
nemůže proces koordinace v žádném případě nahradit. 
Otázka oprávnění a mandátu k výše uvedenému postupu je rovněž 
problematická. Jak jsme uvedli výše, není pochyb o tom, že úvahy o zřízení 
národního parku pracují s územím, které není čistě přírodní. Naopak. Vysoká 
míra urbanizace území se projevuje přítomností zastavěných ploch a 
hospodářsky využívaných zemědělských a lesních ploch. Všechny tyto plochy 
včetně zvláště chráněných maloplošných území jsou fragmentovány hustou 
sítí silnic a cest celkové délky v řádu stovek kilometrů, trasami vysokého a 
velmi vysokého napětí, a také přistávacím koridorem RWY 24 na letišti 
Václava Havla v Praze-Ruzyni. Spolu s přirozenou dominantou říční nivy 
Berounky můžeme shrnout, že se jedná o území mimořádně přírodně bohaté, 
ovšem nijak se nevymykající z působnosti zákona č. 183/2006 Sb., o 
územním plánování a stavebním řádu. V otázce, zda tomu tak skutečně je, se 
klíčovým jeví fakt, že moment vyhlášení národního parku představuje změnu 
ve využití území, která má kromě nejistých, dlouhodobých, a pouze 
spekulativně pozitivních dopadů na přírodu také naopak zcela jisté, okamžité 
a namnoze negativní dopady na území obcí, uvažovanou změnou přímo i 
nepřímo dotčených. Konkrétně se jedná zejména o kapacity, strukturu a 
existenci všech prvků dopravní a inženýrské infrastruktury, na nichž je život 
obyvatel regionu bezprostředně závislý. Jedná se však také o změnu v oblasti 
územního rozvoje, demografie, vodního hospodářství, zemědělství, lesnictví, 
myslivosti, samozřejmě turismu a v neposlední řadě kulturního dědictví. Jak z 
uvedeného vyplývá, představuje vznik národního parku komplexní 
problematiku, která zdaleka překračuje kompetenci a odbornost resortu 
životního prostředí, jakkoli můžeme jeho roli v celém procesu chápat jako 
iniciační a nezastupitelnou. Z hlediska platné legislativy, ale i 
standardizovaných postupů a mechanismů, které musí každý občan naší 
země splnit při návrhu změny ve využití území na libovolně velkém pozemku, 
pokládáme za logické, že návrhu na vyhlášení národního parku předchází 
zpracovaní dokumentace oprávněnou osobou, a tato dokumentace je dále 
předmětem koordinačních jednání s dotčenými orgány státní správy a 
dalšími subjekty, včetně krajských a obecních samospráv. Teprve takto 
zkoordinovaný čistopis dokumentace by měl být podkladem pro zapracování 
do Zásad územního rozvoje na úrovni Krajů a teprve potom může obstát jako 
předmět návrhu na vyhlášení národního parku ve správním řízení a 
následném legislativním procesu. Postup a harmonogram zvolený MŽP 
směřuje naopak k jedinému účinku – neefektivnímu správnímu řízení nad 
nekvalitně připraveným materiálem, které v podstatě znemožní legislativní 
proces.  
Motivací navrhovatelů parku je lepší ochrana přírody. Teprve když jsou 
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v diskusi donuceni vysvětlit, v čem konkrétně má být lepší, přichází s 
vysvětlením, že Lesy ČR jsou „ze zákona“ orientovány na zisk. Díky tomu 
nemohou hospodařit citlivěji, jak by si ochrana přírody představovala, a proto 
je třeba vyjmout jádrovou oblast Křivoklátska ze správy Lesů ČR a zřídit zde 
národní park. Nejsme žádným arbitrem práce Lesů ČR, ale stačí si přečíst 
lesní zákon č. 289/1995 Sb., aby bylo zřejmé, že chce-li stát v konkrétním 
lese hospodařit citlivěji, než v lesích kategorie „hospodářské“, je zcela v jeho 
kompetenci zařadit např. z důvodu zachování biodiverzity nebo jiného 
veřejného zájmu tento konkrétní les do kategorie lesa „zvláštního určení“. O 
zařazení lesů do kategorie lesů zvláštního určení rozhoduje orgán státní 
správy lesů na návrh vlastníka lesa nebo z vlastního podnětu. K lepší 
ochraně přírody nepotřebujeme nový zákon o národním parku Křivoklátsko, 
potřebujeme, aby stát ve státní ochraně přírody a ve státních lesích 
postupoval ve státním zájmu podle platných zákonů a nezatěžoval ani kraje, 
ani obce, ani daňové poplatníky účelovými projekty. Nezapomínejme, co je 
smyslem současné ochrany území Křivoklátska jako Biosférické rezervace 
UNESCO se zkratkou MaB – anglicky Man and the Biosphere neboli Člověk a 
biosféra – je to způsob hospodaření, péče o krajinu a zachování kulturních a 
společenských hodnot. Člověk zde není chápán jako turista nebo ochránce 
přírody, ale jako obyvatel se svými každodenními aktivitami včetně 
udržitelného hospodaření a využívání přírodních zdrojů. Program UNESCO 
zde vyslovuje respekt k místním obyvatelům a přiznává jim roli „strážců“ 
biosférické rezervace, kteří využívají a chrání její hodnoty. Není pochyb o tom, 
že za více než čtyřicet let existence biosférické rezervace Křivoklátsko zde 
máme v jejích obyvatelích už druhou generaci takových strážců, kteří svými 
životy naplňují filozofii MaB. 
Národní park je v neposlední řadě také věcí odbornou. Jak jsme uvedli výše, 
jde však o mnohem širší komplex odborností než izolovanou ochranu přírody. 
Resort životního prostředí by zde měl vystupovat v roli iniciátora, případně 
moderátora diskuse, po odborné stránce však postrádá kompetenci k roli 
zpracovatele návrhu – tu má podle platné legislativy autorizovaný architekt. 
Zpracovatel návrhu musí mít samozřejmě k dispozici celý tým dalších 
autorizovaných osob se specializací pro jednotlivé obory, a to včetně osoby s 
oprávněním ke zpracování dokumentace podle zákona č. 100/2001 Sb., o 
posuzování vlivů na životní prostředí. Návrh zatím nikdo neviděl, ale jelikož 
jsou v ministerském harmonogramu na jeho pořízení vyhrazeny tři měsíce, 
lze téměř s jistotou říci, že neobsahuje nic z uvedených náležitostí, ani 
hodnocení vlivu na životní prostředí! Jakoby vše, co přichází z prostoru 
profesionální ochrany přírody a krajiny, respektive resortu životního prostředí, 
bylo pro přírodu a krajinu automaticky dobré. Je kuriózní, když MŽP svým 
jednáním samo nedodržuje znění zákona č. 100/2001 Sb., který v § 10a, 



 
 

Bělečský kurýr - 5 - Květen 2022 

odst. 1), písm. a) jako předmět posuzování vlivů na životní prostředí uvádí: 
„koncepce, které stanoví rámec pro budoucí povolení záměrů uvedených v 
příloze č. 1, zpracovávané v oblasti zemědělství, lesního hospodářství, 
myslivosti, rybářství, nakládání s povrchovými nebo podzemními vodami, 
energetiky, průmyslu, dopravy, odpadového hospodářství, telekomunikací, 
cestovního ruchu, územního plánování, regionálního rozvoje a životního 
prostředí včetně ochrany přírody, a dále koncepce, u kterých podle 
stanoviska orgánu ochrany přírody nelze vyloučit významný vliv na předmět 
ochrany nebo celistvost evropsky významné lokality nebo ptačí oblasti podle 
zákona o ochraně přírody a krajiny; tyto koncepce podléhají posuzování 
vždy.“ 
Nakonec se chceme věnovat kredibilitě Ministerstva životního prostředí. Tato 
otázka souvisí jednak s reálnými zákonnými mantinely a současně s reálným 
stavem a schopnostmi systému uvnitř resortu v jeho každodenní podobě. Je 
obecně známou skutečností, že správa naší republiky trpí přebujelým 
resortismem, který se mimo jiné projevuje v nekonečných střetech 
zemědělství a životního prostředí. Záměru současné vlády sladit zájmy obou 
resortů, případně je zásadněji reformovat, jsme již dříve vyslovili jasnou 
podporu. Jsme přesvědčeni, že zdaleka nejúčinnější pomocí přírodě a 
životnímu prostředí by namísto problematického vyhlašování národních 
parků za nevyjasněných kompetencí a odpovědnosti, byla právě taková 
reforma, která zajistí systematickou kontinuitu péče v území bez ohledu na 
to, která složka státního aparátu nad ním „uchvátí“ moc. Představu svěření 
veškerých rozhodovacích pravomocí nad jádrovým územím Křivoklátska do 
rukou subjektu, jehož nefunkční systém činnosti a absolutní selhání na 
několika úrovních řízení provází řadu smutných událostí v naší přírodě a 
krajině, takovou představu si jako starostové obcí zakazujeme.  
Vážený pane premiére, tímto otevřeným dopisem, navazujícím na naši 
Velikonoční výzvu, Vám přinášíme argumenty, které Vám mohou pomoci 
objektivně zhodnotit aktuální záměr vyhlášení Národního parku Křivoklátsko 
a zabránit fatálním škodám ve společnosti. Vyhlášením záměru v dané 
situaci byste:  

1) připustil regulérní řízení nad návrhem, který nesplňuje elementární 
požadavky dle platné legislativy,  

2) dal průchod myšlenkovým pochodům, které démonizují jeden veřejný 
zájem na úkor ostatních bez ohledu na dopady,  

3) legitimizoval proces eliminující veřejnou debatu o návrhu,  
4) dopustil realizaci záměru proti vůli obyvatel Křivoklátska,  
5) posvětil likvidaci lesního hospodáře jako nositele kulturního 

bohatství Křivoklátska. 
Jsme přesvědčeni, že záměr vyhlášení národního parku na Křivoklátsku je 



 
 

Bělečský kurýr - 6 - Květen 2022 

 omylem a má být zcela zastaven. Pokud s námi toto přesvědčení nesdílíte, 
žádáme Vás, abyste se vahou svého mandátu a autority zasadil o změnu v 
harmonogramu a struktuře tohoto projektu tak, aby obce měly šanci být 
aktivními účastníky dialogu o tom, co se jich bytostně týká.  
Dne 25. května 2022 
 

Podepsaní starostové a zástupci obcí Křivoklátska 
Lukáš Kocman, starosta obce Běleč 
Iveta Kohoutová, starostka obce Karlova Ves 
Petr Jirka, starosta obce Broumy 
Ing. Jiří Zikmund, starosta obce Branov 
Bc. Andrea Pavlisová, starostka obec Bzová 
Ing. Zdeněk Steiner, zastupitel obce Chyňava 
Ing. František Hájek, starosta obce Čilá 
Petr Boháček, starosta obce Horní Bezděkov 
Radek Hlaváček, starosta obce Hracholusky 
Mgr. Václav Krůta, starosta obce Hřebečníky 
František Čermák, starosta obce Hředle 
Pavel Hubený, starosta obce Hudlice 
Libuše Vokounová, starostka městyse Křivoklát 
Věra Nedvědová, starostka obce Lhota 
Radek Kovanda, DiS., starosta obce Líšná 
Jan Kuna, starosta obce Malé Kyšice 
Jaroslav Jirásek, starosta obce Městečko 
Pavel Hučko, místostarosta obce Nižbor 
Jitka Vydrová, starostka obce Nezabudice 
Dagmar Vlachová, starostka obce Nový Jáchymov 
Milan Ineman, starosta obce Ostrovec-Lhotka 
Josef Šinkner, starosta obce Otročiněves 
Miroslav Macák, starosta městyse Pavlíkov 
Luboš Souček, starosta obce Podmokly 
Ing. Alena Klobásová, starostka obce Pustověty 
Bc. Pavlína Plimlová, MBA, MA, DiS., starostka obce Račice 
Mgr. Tomáš Vostatek, starosta obce Roztoky 
Štěpánka Říhová, starostka obce Skryje 
Ing. Milan Anýž, starosta obce Svatá 
Ing. Iveta Koulová, starostka města Unhošť 
František Závora, starosta obce Všetaty 
Ing. Jiří Těhan, starosta obce Zbečno 
Václav Valenta, starosta obce Železná 
Ing. Petr Melichar, starosta obce Žilina   
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Zprávičky z naší školičky 
 

Hezký den všem čtenářům, 
po měsíci se opět hlásíme s krátkými zprávičkami z naší školky. 
Koncem dubna, v pátek 29. jsme si ve školce uspořádali velký čarodějnický 
rej. Děti převlečené za čaroděje a čarodějnice se slétly již ráno ve školce a 
odpoledne se k nim přidali i jejich rodiče. Při společné zahradní akci děti 
plnily čarodějné úkoly (mnohé z nich získaly i letecký průkaz na koště), 
opékali jsme si buřtíky a panovala všeobecná pohoda. Objednané počasí nás 
nezklamalo a tvářilo se velmi slunečně. 
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A máme květen a hned ve středu 4. jsme si vyjeli objednaným autobusem na 
polodenní výlet do NSEV Čabárna, kde na nás místo původně plánovaného 
programu „Hmyzí domácnost“ čekal program „Co se děje v trávě“. Brouk 
Pytlík a Ferda Mravenec nás celým dopolednem provázeli a seznamovali 
s tím, jak to v trávě chodí – co tam roste, kdo tam žije a děti si zahrály i na 
motýly. Po skončení programu jsme si ještě prohlédli zvířata v místní 
záchranné stanici, krkavec Karel nás nezapomněl pozdravit svým typickým 
„ahoooj“ a pak už si hrál jen na kukačku a kukalJ. Všichni jsme si výlet moc 
užili. 
V neděli 8. května se několik dětí zúčastnilo vítání občánků na OÚ Běleč. Pro 
miminko a rodiče si nacvičily několik básniček, které jim přednesly. Zvládly to 
výborně a jejich snaha byla patřičně oceněna.  
Ve čtvrtek 19. května nás ve školce navštívil sokolník se svými dravci. Děti 
měly možnost na vlastní oči a z blízka vidět sokola, raroha, orla, puštíka i 
jejich mláďata, nechyběl také zlobivý papoušek, který kradl čepice, šátečky, 
sponky a gumičky rovnou z vlasů. Pro rozptýlení si děti stihly také začarovat a 
pak nastalo velké focení s orlem. Nikdo se nebál. 
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Krásný slunečný květen a teplo nás již vytahuje na čím dál delší procházky, ať 
už na hřiště, do rozkvetlých polí nebo i do lesa. A tak postupně přesouváme 
více a více činností ze školky ven. Přestože máme spoustu tříletých dětí, 
všechny jsou velmi zdatné a delší procházky bez problémů zvládají a velmi si 
je užívají. Nechybí ani obdivování zvířat –  ovečky, krávy i koníci. Při jedné 
z plánovaných procházek do polí jsme potkali pana Michálka, který nás vzal 
na farmu a ukázal nám malá selata, velká prasata i traktory a kombajn. Do 
polí už jsme nedošli, ale dětem to vůbec nevadilo a návštěva farmy se jim 
moc líbila, a tak ještě jednou děkujeme. 
V průběhu května proběhl zápis do školky na příští školní rok 2022-2023. 
K zápisu bylo doručeno celkem sedm přihlášek a přijato bylo pět dětí. Do 
základní školy odchází také pět dětí, takže školka naplnila celou kapacitu. 
Celým květnem nám také dělaly společnost studentky pedagogických škol 
Eliška Michálková (VŠ) a Maruška Švankmajerová (SŠ), doufáme, že se jim 
praxe u nás ve školce líbila a odnesly si do budoucna nějaké nápady 
zkušenosti. My jsme s jejich prací byli velmi spokojeni a děti si je velice 
oblíbily.  
V pátek 27. května ještě proběhne společné fotografování dětí i jednotlivců. 
Z důvodu špatného počasí bylo přeloženo na tento den z původně 
plánovaného 25. května. 
A už nás čeká jen poslední měsíc školního roku – červen. V plánu máme 
celodenní výlet na mašinky do Lužné u Rakovníka, polodenní výlet do HZS 
Kladno, navštíví nás ve školce záchranáři se sanitkou a policisté z Unhoště, 
přijede za námi maňáskové divadlo a čeká nás také rozloučení 
s předškoláky. Jak vidíte, spousta zábavy a žádná nuda. 
 
Krásné slunečné dny vám za děti i zaměstnance přeje, 
 
 

Petra Škodáková 
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Společenská rubrika 
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Z dění v obci 
 

 

Kulturní akce – léto 
 
Na letošní červenec připravujeme koncerty, nám již 
známých, dvou hudebních seskupení a na konci srpna 
nás navštíví country kapela z Kladna. O podrobnostech 
k plánovaným akcím Vás budeme průběžně informovat. 
 
Připravované termíny: 
15. 7. 2022     koncert skupiny – Bety, Nina a Batik boys 
5. 8. 2022    koncert kapely – Starej pán 
sobota v 2. půlce srpna  koncert country skupiny – RUM BOYS Kladno 
(termín bude upřesněn) 

 
V sobotu 4. 6. 2022 na fotbalovém hřišti bude odpoledne 
věnované dětem (viz plakátek) – Dětský den. V případě 
nepříznivého počasí bude akce přesunuta do kulturního 
domu.  
 
Všichni jste srdečně zváni! 

Jitka Kinkalová 
 
 
 
Beseda na téma Konec 2. světové války v okolí naší obce 
Po dohodě s hlavním přednášejícím ze Sládečkova muzea v Kladně Mgr. K. 
Drvolou jsme besedu odsunuli na „vhodnější“ období. Nejsme jediní na 
kladenském okrese, kdo akce, spojené s osvobozením naší země, zrušili kvůli 
složité situaci u našich východních sousedů. Snad se vše k dobrému obrátí a 
my si budeme moci konečně poslechnout velice zajímavé informace. 

jd 
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NOC KOSTELŮ 
 
V pátek 10. 6. 2022 se koná tradiční, téměř celoevropská akce, Noc kostelů. 
I dveře bělečského kostela sv. Mikuláše se v 19.00 otevřou pro širokou 
veřejnost. Součástí programu bude koncert vážné hudby, zazní církevní a 
barokní skladby autorů Vivaldi, Pachelbel, Božan, Michna, Arbeau, Praetorius 
a Händel. Za farnost Zbečno se do akce připojí i kostely v Bratronicích, 
Zbečně a Křivoklátu.  
Program, čas zahájení a další zajímavé informace lze dohledat na stránkách 
www.nockostelu.cz. 
Nechte na sebe působit večerní atmosféru našeho kostelíka na prahu 
přicházejícího léta. Přijďte, jste srdečně zváni! 

Monika Cyrusová 
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Z historie - květen 
 

Pro nás, co již něco pamatujeme, byl měsíc květen takový sváteční. Koncem 
dubna se začala mládež houfovat, objevila se díra na návsi a 1. května stál 
na Drahách vysoký smrk s ozdobenou špičkou a věncem – „král“, kterého 
omladina pracně přes noc hlídala před podříznutím. Ráno následoval tradiční 
prvomájový průvod – takže vlajky, mávátka a hurá do Bratronic. V letech 
„kulatého“ výročí konce 2. světové války nás navštěvovali členové 
partyzánské skupiny Uragán, kteří působili na našem katastru od února do 
května 1945 – pokládání věnců. A když byl hodně dobrý rok, tak došlo i na 
Máje – průvod po celé vsi, obtancování májek svobodných děvčat, beseda, 
večer Májová veselice v sokolovně ….. 
Pravidelně 1. května vyjeli z hasičské zbrojnice do prvomájového průvodu se 
svou stříkačkou i členové bělečského hasičského sboru. Tak tady máte pár 
fotek pro pamětníky…… 
 

 
Slavnostně vyzdobená „hasičárna“, úplně vpravo stojí ještě transformátor – dnes už 
není. Zprava K. Hykl, V. Rohla, L. Brož, J. Zaspal, K. Prach, F. Kougl a V. Zaspal  
1. května 1964 
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V pozadí Masarykova lípa na Drahách, původní dům Portů, stojící „král“. 
Zleva stojí M. Bůžek, B. Trousil a F. Kougl 
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V horním levém rohu lípy před kovárnou. Zleva L. Brož, F. Kougl, B. Trousil, M. Bůžek a 
velitel V. Krob. Úplně vpravo hasičská omladina. Škoda, že místní sbor zanikl… 

jd 
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